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Søknad om utvidelse av beiteområde – Raudbeinsetra saubeitelag 

Hjemmel: 

- Seterforskriften § 5 

Saksdokumenter: 

- Avtale om saubeite på statsallmenningen med Raudbeinsetra saubeitelag 

- Søknad fra Raudbeinsetra saubeitelag om utvidet beiteområde 

- Høringsuttalelse fra Statskog 

- Høringsuttalelse fra Bjørn Inge Ånonli (Holsingseteren) 

 

Saksopplysninger: 

Raudbeinsetra saubeitelag har avtale med Snåsa fjellstyre om beiting med inntil 1 000 sau på 

statsallmenningen i nordre del av Roktdalen. Siste beiteavtale ble inngått for 10 år fra og med 

2020. Første avtale mellom fjellstyret og beitelaget strekker seg langt tilbake i tid.  

 

Beitelaget søker nå om utvidelse av det fastsatte beiteområdet. Bakgrunnen for søknaden er at 

beitelaget ønsker at grensene for beiteområdet skal samsvare bedre med den reelle 

arealbruken i dag. Hovedgrunnen til endret arealbruk er at enkelte medlemmer i beitelaget har 

sluttet, og gjenværende sau har trekt inn og utover i området. Samtidig har et stadig økende 

rovdyrpress ført til jaging og tap av sau, noe som igjen fører til at dyrene endrer beitemønster. 

 

Et av medlemmene i beitelaget, Kåre Wikkelsmo, beiter i Strinda/Tjønndalen statsallmenning 

med utgangspunkt i egen seter (Ytternesseteren). Beitelaget ser det som naturlig at dette 

området legges til beitelagets areal, og det utgjør hovedparten av den omsøkte utvidelsen. I 

tillegg søkes det om utvidelse av arealet ned skogliene mot dalbotn i Roktdalen. 

 

Også Skjækra sambeitelag sør for Roktdalen opplever endret områdebruk for sauene, og ser 

på en utvidelse av beiteområdet. I påvente av en mulig felles høring og behandling av disse 

sakene, ble behandlingen av Raudbeinsetra saubeitelag sin søknad avventet i vår. I enighet 

med beitelagene, ble det imidlertid iverksatt behandling av Raudbeinsetra saubeitelag sin 

søknad, da Skjækra sambeitelag sin søknad ennå ikke er klar til høring og behandling. 

 

Søknaden fra Raudbeinsetra saubeitelag er lagt ut på fjellstyrets hjemmesider til høring. I 

tillegg er den sendt til Snåsa kommune, Statskog SF, Reindriftsavdelingen hos 

Statsforvalteren i Trøndelag, Skæhkere sijte og Bjørn Inge Ånonli (Holsingseteren). 

 

Fjellstyret har mottatt følgende uttalelser til søknaden: 

 

Statskog SF har ingen innvendinger til søknaden, men forutsetter at beitelaget selv koster 

anlegg, f.eks. ferister, dersom det blir nødvendig. 

 

Bjørn Inge Ånonli, driver av Holsingseteren, har ingen innvendinger mot søknaden, så lenge 

ikke seter-/beiteretten til Holsingseteren svekkes. Hvis beiteområdet utvides, ønsker han at det 

i ny avtale med beitelaget pålegges at slipp av sau vest for Tverrås gjøres over tregrensa. 
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Vurdering: 

I et beiteområde vil man måtte påregne streifbeiting av dyr utenfor fastsatte grenser. Det er 

noe annet når hele beitemønsteret er endret, og området brukes på en annen måte enn når 

grensene først ble fastsatt. For Raudbeinsetra saubeitelag sin del, synes behovet for endring av 

grensene reelt og fornuftig av hensyn til beite- og rovdyrsituasjonen i dag. 

 

Ved å legge grensene ned mot dalbotnen i Roktdalen, vil man komme i berøring med 

Holsingseteren sine beiter. Holsingseteren er i bruk og benytter beitene i nærområdet til 

seteren. Beitelaget har i forkant av søknaden selv vært i dialog med driveren av 

Holsingseteren, og det virker å være en gjensidig forståelse for begge sine behov. Fjellstyret 

vil uansett kunne regulere beitebruken fram i tid, hvis det oppstår behov for endringer. 

Anmodningen fra Holsingseteren om kun å tillate slipp av sau vest for Tverråa over tregrensa, 

er naturlig å legge inn i ny beiteavtale. 

 

Om beitegrensene endres i avtalen med fjellstyret, vil ikke det medføre større endringer i 

praksis enn slik situasjonen har vært de seneste årene. Etter fjellstyrets oppfatning har 

beitelaget opptrådd seriøst i forhold til beiteavtalen, og gjort sitt beste for å føre tilsyn med 

dyrene og sanke ned til avtalt tid. Rovdyrsituasjonen i Roktdalen har imidlertid vært 

utfordrende for beitelaget. 

 

Behandlingen av søknaden fra Raudbeinsetra saubeitelag om utvidelse av beiteområdet ble 

avventet i vår i påvente av eventuell felles høring og behandling med Skjækra sambeitelag sin 

søknad. Det er derfor naturlig at ny beiteavtale og nytt beiteområde for Raudbeinsetra 

saubeitelag, gjøres gjeldende fra om med inneværende beitesesong. 

 

Forslag til vedtak: 

Med bakgrunn i den endrede beite- og rovdyrsituasjonen i Roktdalen, godkjenner fjellstyret 

søknaden fra Raudbeinsetra saubeitelag om utvidet beiteområde som omsøkt. Dette vil gi 

bedre samsvar mellom beiteavtale og faktisk områdebruk, slik situasjonen er i dag. Det 

skrives ny 10-års beiteavtale med beitelaget, gjeldende fra om med 2022, hvor nye 

beitegrenser beskrives i henhold til dette vedtak. I ny beiteavtale tas det inn en forutsetning 

om at slipp av sau vest for Tverråa, kun kan skje over tregrensa. 

 

VEDTAK: 

Med bakgrunn i den endrede beite- og rovdyrsituasjonen i Roktdalen, godkjenner fjellstyret 

søknaden fra Raudbeinsetra saubeitelag om utvidet beiteområde som omsøkt. Dette vil gi 

bedre samsvar mellom beiteavtale og faktisk områdebruk, slik situasjonen er i dag. Det 

skrives ny 10-års beiteavtale med beitelaget, gjeldende fra om med 2022, hvor nye 

beitegrenser beskrives i henhold til dette vedtak. I ny beiteavtale tas det inn en forutsetning 

om at slipp av sau vest for Tverråa, kun kan skje over tregrensa. 

 

 

Snåsa den 19.09.22 

 

 

Vidar Formo 

Fjelloppsyn/daglig leder (sign.) 
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Vedtaket kan iflg. § 28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig 

og sendes Snåsa fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak eller kunngjøring. Parter 

har rett til innsyn i sakens dokumenter jfr. Forvaltningsloven §§ 18 og 19. 

 


